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Den 5. marts 2021 

Bestyrelsesmøde i Marielyst Golf Klub den 02. marts 2021 kl. 13.00 

Tilstede: Erik Nordahl-Pedersen (ENP), Alfred Jensen (AJ), Ivar Christensen (IC), Elsebeth Dalby (ED) og Søren Niel-
sen (SN). 

Fraværende (pga. Corona restriktioner): Jan Jørgensen (suppleant), Lotte Petersen (suppleant) og Camilla B. 
Lundqvist (sekretariatsleder). 

Dagsorden for mødet var drøftelse af klubbens årlige generalforsamling, drøftelse af udkast til ajourførte vedtæg-
ter samt en række vigtige punkter til opfølgning.: 
 
Mødelængde samt form og omfang af referat blev kort drøftet. Konklusionen herpå blev, at bestyrelsen fortsæt-
ter med de lidt ”fyldige” referater som så i forkortet form bliver sendt ud som Nyhedsbrev til medlemmerne. Det 
”fyldige” referat uploades som pdf-fil på hjemmesiden under ”referater fra bestyrelsen”.  Mange medlemmer har 
ros bestyrelsen for denne fremgangsmåde. 
 
Klubbens årlige generalforsamling er fastsat til lørdag den 10. april kl. 13.00. Indkaldelse udsendes senest 4 uger 
før. Såfremt Corona restriktioner forhindrer afvikling planlægges på alternativ dato lørdag den 26. juni. Derefter 
blev dagsorden for generalforsamlingen gennemgået.  
Forslag til vedtægtsændringer samt regnskab 2020 og budget 2021 udsendes senest 8 dage før generalforsamlin-
gen. Projekt vandingsprojekt samt Projekt nye tee-stedsmarkeringer lægges frem på generalforsamlingen. Der 
søges herved opnået en tilkendegivelse fra foreningens medlemmer, om bestyrelsen kan gå videre med de to 
projekter.  
Valg til bestyrelsen: AJ genopstiller som kasserer og det samme gør IC som bestyrelsesmedlem og formand for 
Baneudvalget. SN og JJ ønsker ikke at genopstille. Der skal derfor findes et nyt bestyrelsesmedlem og en ny sup-
pleant. Det er i den forbindelse vigtigt, at der findes de rigtige medlemmer til hhv. markedsførings- og sponsor-
området og til sportsområdet (begynderudvalg, juniorudvalg, eliteudvalg og regionsgolf). Desuden skal der også 
findes en ansvarlig for hele frivilligområdet.  
 
Årsregnskabet for 2020 er ved at blive færdigrevideret. Der påregnes et pænt overskud. Budget 2021 er lavet. 
Medlemstallet er status quo i forhold til sidste år på samme tid. Der er hos Guldborgsund Kommune ansøgt om 
lokaletilskud og aktivitetstilskud. 
Drøftelse af nødvendige materielanskaffelser samt afholdt og planlagt vedligehold af klubbens banemateriel.  
 
Udarbejdet forslag til ajourføring af klubbens vedtægter blev gennemgået § for §. Oplæg vil blive præsenteret på 
den kommende generalforsamling.   
 
Bestyrelsens liste med punkter til opfølgning blev gennemgået og drøftet punkt for punkt. 
- Status i vandingsprojektet blev kort gennemgået af IC, der bl.a. anførte, at han havde modtaget 3 ret forskel-

lige tilbud på selve el-arbejdet i projektet. IC gennemgik dernæst status i fondsansøgningsdelen, hvor vi får 
lidt støtte og vejledning fra en professionel fundraiser. Der findes rigtig mange fonde, men kun relativt få, der 
vil være relevante at søge om støtte til netop vores projekt. Ansøgningerne skal imidlertid målrettes de rigtige 
fonde, der så skal bruge måneder på sagsbehandling, før vi kan påregne af få et svar – og så måske et NEJ. Vi 
må derfor væbne os med tålmodighed, da der meget vel kan gå både et og to år før vi har fået afklaret den fi-
nansielle del af projektet. Før den er på plads, kan vi ikke gå i gang med selve anlægsarbejdet (gravning af 
vandreservoir/sø osv.  
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- Det besluttes i første omgang at søge 3 store fonde om støtte, og så se hvordan det spænder af, før vi spreder 
ansøgninger ud over en vifte af mindre fonde.  

 
- Klubbens nye organisationsplan blev dernæst gennemgået og tilrettet. Vil blive præsenteret på den kom-

mende generalforsamling. 
 
- Formuleret policy vedr. leje/lån af MGK-lokaler blev herefter gennemgået, drøftet og vedtaget. En kortfattet 

generel bestemmelse for leje/lån af klubbens lokaler vil blive lagt op på hjemmesiden samt sat op på opslags-
tavler i gangarealet. Det fremgår heraf, at det som udgangspunkt ikke er muligt at leje/låne klubbens lokaler. 
De mere specifikke retningslinjer vil fremgå af en egentlig leje-/låneaftale.  

- Kort drøftelse vedr. evt. udlån af borde, stole, bestik, service m.v. Bestyrelsen fandt ikke, at dette som ud-
gangspunkt skulle være muligt. 
 

- Formuleret policy vedr. brug af personalegoder ved MGK blev gennemgået, tilrettet og vedtaget. 
 

- Etablering af nyt betalingssystem på vores boldautomater blev dernæst drøftet. Firmaet Nordic Golf Systems 
(NGS) kommer tirsdag den 9. marts og monterer systemet på vores to boldautomater. Poletter og 10-
kronestykker vil herefter ikke kunne bruges til at ”trække” bolde. Fremadrettet skal klubbens medlemmer an-
skaffe en brik/chip i klubbens sekretariat mod betaling af et depositum på kr. 100,- pr. brik/chip, som herefter 
kan tankes op til sædvanlig pris (10 kr. pr. kurv) i proshoppen. Vejledning i/information om brug af systemet 
vil blive udsendt som nyhedsbrev til alle medlemmer og desuden opsat på både boldautomater og i proshop-
pen. 

- IC oplyste, at klubben netop havde ”fået” et stk. relativ ny boldautomat m/boldvasker, som skal erstatte den 
ældste af vores to relativt gamle boldautometer. Den mest velfungerende af vores to gamle boldautomater 
vil blive placeret i overdækningen til drivingrange 

- I kølvandet heraf fulgte en kort drøftelse af evt. sponsor på de indkøbte brikker/chips og boldautomaterne. 
ENP og SN følger op på dette i forlængelse af mødet. 
 

- Sidste punkt til opfølgning var projektet vedr. evt. etablering af en café-ordning som forsøg i indeværende 
golfsæson. Efter en indgående drøftelse blev det af bestyrelsen besluttet, at vi ikke ønskede at indgå en for-
pagtningsaftale efter prøveåret i indeværende golfsæson. Bestyrelsen ønskede heller ikke, at der blev foreta-
get konstruktionsmæssige ændringer i klubben køkkenfaciliteter så som opsætning af ny emhætte, placering 
af køle- og frostbokse mv. Endelig var og er det bestyrelsens ønske at bevare et godt forhold til nuværende 
sponsorer og leverandører af øl, sodavand, vin og mad til klubbens turneringer og arrangementer. Bestyrel-
sen så imidlertid gerne, at Karsten Myralf, Idestrup Forsamlingshus tegner en sponsoraftale og derigennem 
leverer mad (på lige fod med øvrige sponsorer) til turneringer og arrangementer – også gerne sand-
wich/baneboller i højsæsonen til vores mange greenfeegæster.  
 

- Under eventuelt anførte IC, at der var indgået aftale om prøveansættelse af Henrik Holm som medhjælper på 
greenkeeperområdet i marts måned. IC oplyste videre, at der snarest muligt ville blive etableret/oprettet et 
”grønt teested” på 18-hullerbanen til brug for nybegyndere og andre, som måtte finde det for udfordrende 
eller vanskeligt at spille banen fra gult eller rødt teested. Det grønne teested vil komme til at fremgå af ba-
nens scorekort. Herved kan nybegyndere og øvede/rutinerede spille på samme bane på lige vilkår og desu-
den få glæde af golfspillets mere sociale dimension. 

 
Mødet blev afsluttet kl. 19.30 
Næste møde fastsættes til torsdag den 18. marts kl. 11.00 i klubhuset. 
 
På bestyrelsens vegne 
 
Erik Nordahl-Pedersen 
Formand 


